

Title (en)
Elliptical vehicle headlamp emitting different light beams

Title (de)
Elliptischer Kfz-Scheinwerfer zur Erzeugung von verschiedenen Lichtbündeln

Title (fr)
Projecteur elliptique pour véhicule automobile émettant des faisceaux d'éclairage différents

Publication
EP 1422471 A2 20040526 (FR)

Application
EP 03292835 A 20031114

Priority
FR 0214777 A 20021121

Abstract (en)
The headlamp (10) comprises an elliptical reflector (14) and a converging lens. Two (24,26) may be inserted along the optical axis (AA) of the headlamp, between the reflector and the lens. The masks may be pivoted, enabling the beam to be adjusted between dipped and full positions. The headlamp (10) for a motor vehicle comprises a light source (16) and an elliptical reflector (14) whose first focus is situated near to the source (16). A converging lens is provided with its focal plane passing near to the second focus of the reflector. First and second masks (24,26) may be inserted along the optical axis (AA) of the headlamp, between the reflector and the lens. The second mask (26) is mounted to pivot between two positions about a second axis which itself is mounted on the first mask. The first mask (24) is rectangular and is mounted to pivot about a first axis, such that it and the second mask may be raised into a position near to the optical axis of the headlamp. This allows the beam to be adjusted between dipped and full positions.

Abstract (fr)
La présente invention concerne un projecteur (10) pour véhicule automobile, comprenant une source lumineuse (16), un réflecteur (14) du type elliptique dont un premier foyer est situé au voisinage de la source (16), une lentille convergente (18) dont un plan focal passe au voisinage d'un second foyer du réflecteur (14), un premier (24) et un deuxième (26) caches qui sont intercalés axialement, suivant l'axe optique (A-A) du projecteur (10), entre le réflecteur (14) et la lentille (18), du type dans lequel le premier cache (24) est monté pivotant autour d'un axe (A1) sensiblement transversal entre deux positions extrêmes. Selon la présente invention, le second cache (26) est monté à pivotement autour d'un second axe de pivotement (A2) agencé sur le premier cache (24), le premier cache (24) est globalement rectangulaire, et le second axe de pivotement (A2) est agencé le long du bord transversal supérieur du premier cache (24).

IPC 1-7
F21V 14/08

IPC 8 full level
F21V 14/08 (2006.01)

CPC (source: EP)
F21S 41/62 (2017.12); **F21S 41/689** (2017.12)

Cited by
CZ302151B6; EP2060848A1; FR2923775A1; CN102642499A; DE102019118590A1; CN111692567A; EP2366587A1; USD886343S; EP2006605A1; EP2006604A1; EP1726875A1; FR2886376A1; EP1746340A2; FR2888916A1; US7722233B2; EP1980786B1; EP2244007A1; US8459849B2; DE202010018335U1; DE202010018336U1; DE202010018337U1; EP3045807A1; DE202010018458U1

Designated contracting state (EPC)
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IT LI LU MC NL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1422471 A2 20040526; EP 1422471 A3 20071205; FR 2847655 A1 20040528; FR 2847655 B1 20050304

DOCDB simple family (application)
EP 03292835 A 20031114; FR 0214777 A 20021121